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شیوع کرونا موجب از دست رفتن
  ۲۱ هزار فرصت شغلی در کرمان شد
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سرانه فضای آموزشی در مسیر  رشد
»آجر به آجر«  به همت نوسازی مدارس و اتاق بازرگانی

حضور پرستاران باردار 
 در بخش کرونا ممنوع است

علی اکبر جراحی نایب رییس شورای عالی نظام پرستاری 
کشــور در گفت وگو با میزان در پاسخ به این سوال ضمن 

اظهار بی اطلاعی از شرایط »مهشید گودرز« می گوید: »به طور کلی پرستارانی که دچار بیماری های 
خاص و صعب العلاج هســتند و یا در گروه های پر خطر قرار دارند، نبایــد در بخش کرونا فعالیت 
کنند.«این مقام شورایعالی نظام پرستاری کشور البته این نکته را هم اضافه کرد »برای عدم فعالیت 
گروه های پر خطر در بخش کرونا در نظام پرستاری قانونی وضع نشده اما در قانون وزارت بهداشت 
در مورد بیماری کووید تاکید شده که افراد پر خطر، اشخاص دچار بیماری های خاص و یا زمینه ای 
نباید در ارتباط مستقیم با بیماران مبتلا به کرونا قرار گیرند، چرا که این افراد بدن ضعیف تری دارند و  

چه پرستار و چه جزء خدمات بیمارستان باشند، نباید در ارتباط با بیماران مبتلا به کرونا قرار گیرند.

مدیر کل محیط زیست استان کرمان ضمن اعلام 
خبر منفی شدن آزمایش آنفلوانزای فوق حاد 

پرندگان در کرمان هشدار داد خطر این بیماری همچنان وجود دارد.چند روز پیش مدیر کل 
محیط زیست استان کرمان از کشف لاشه های پرندگان در پشت یکی از سدهای کرمان خبر داده 
بود. با توجه به شیوع این بیماری در چند استان از جمله خراسان جنوبی در همسایگی کرمان این 

احتمال وجود داشت مرگ پرندگان ناشی از آنفولانزای فوق حاد پرندگان باشد.

مرگ پرندگان در کرمان 
ربطی به آنفولانزا   نداشت

خطر  همچنان    وجود    دارد   
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 می
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جهش های جدید 
کووید-۱۹ رو به 

 افزایش است

بیمارستان فهرج
 راه درازی تا 

بیمارستان شدن دارد 

رودبار پایلوتِ 
رویدادهای فضای مجازی 

جنوب کرمان شد
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 

جنوب کرمان از انتخاب شهرستان 
رودبارجنوب به عنوان پایلوتِ 

فعالیت ها و رویدادهای فضای مجازی 
در این منطقه خبر داد.

در حال حاضر حدود ۱0 میلیارد تومان اعتبار 
برای هزینه های جانبی دیگر این بیمارستان 

مانند تکمیل شدن محوطه سازی، خرید 
امتیاز برق،حصار و دیگر ساختمان های 

جانبی نیاز است.
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ادامه مطلب را در صفحه 2بخوانید 

ادامه مطلب را در صفحه3 بخوانید 
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کم بارشی شدید کم بارشی شدید 
و تهدید منابع آب و تهدید منابع آب 

 در استان  در استان 

مـارا
دنبال
کنید

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

بحران کم آبی را جدی بگیریم

جدید  نسخه های  ظهور 
ویروس کرونا که در انگلیس، 

آفریقای جنوبی و برزیل جهش یافته اند به دلیل 
پیامد بالقوه این روند بر موارد ابتلا به کووید-۱۹ در 
جهان و نیز میزان تاثیرپذیری واکسن های موجود 
بر آن ها، موجب نگرانی کارشناسان بهداشتی 
شده است.به گزارش ایسنا، دکتر "اَشیش جا"، 
رئیس دانشکده بهداشت عمومی دانشگاه براون 
در این رابطه توضیح می دهد که چرا جهان انتظار 
این جهش را از کشورهایی دارد که از ابتدا سرایت 
ویروس کرونا را به خوبی کنترل نکرده بوده اند و 

پیامد آن را بر آینده جامعه توضیح می دهد. 
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شیوع کرونا موجب از دست رفتن 
2۱ هزار فرصت شغلی در کرمان شد

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان گفت: ویروس کرونا و 
شرایط فضای کسب و کار موجب از دست رفتن بیش از 21هزار فرصت 
شغلی طی 10ماهه امسال در این استان شده است.جعفر رودری در نشست 
کارگروه اقتصادی، اشتغال و سرمایه گذاری استان کرمان افزود:بیشترین 
آسیب کرونا به بخش ساختمان، حمل و نقل و کشاورزی وارد شده است.او 
اظهارداشت: نرخ بیکاری استان کرمان در پاییز امسال به 10.3درصد رسید 
که نسبت به تابستان امسال یک واحد درصد کاهش را نشان می دهد.او 
ادامه داد: افراد بسیاری به دلیل شیوع کرونا از بازار کار استان کرمان خارج 
شدند که بیشترین میزان مربوط به بانوان بوده است.رودری گفت: ۴2هزار 
و 5۶۴ نفر تعهد اشتغال این استان در سال جاری بوده که بیش از 9۴ درصد 
آن محقق شده است.او عنوان کرد: سالانه برای جبران بیکاری در استان 
کرمان به ۴5 هزار نفر اشتغالزایی در استان کرمان نیاز داریم که 32 هزار 
و 975 نفر اشتغال طی 10 ماهه نخست سال جاری در استان ایجاد شده 
است.رودری گفت: تعداد 2۶ هزار و 159 نفر در سامانه وزارت تعاون برای 
برقراری بیمه بیکاری در کرمان ثبت نام کردند در حالی که ۶7۴ طرح اقتصاد 
مقاومتی مراحل اجرایی را می گذرانند که در صورت بهره برداری بیش از 
10هزار فرصت شغلی ایجاد می کند.او با اشاره به کاهش نرخ مشارکت مردم 
در پاییز امسال گفت: کاهش آمار به علت کرونا به صورت عمده در بخش 

بانوان مشاهده می شود.

بستری 2۱ نفر و مرگ 3 بیمار 
در شبانه روز گذشته

به نقل از روابط عمومی علوم پزشکی کرمان، دکتر مهدی شفیعی، سخنگوی 
این دانشگاه عصر یکشنبه 2۶ بهمن ماه با بیان اینکه طی 2۴ ساعت گذشته، 
21 بیمار جدید کرونا در بیمارستان های استان بستری شده اند، گفت: »سه 
نفر از آن ها از حوزه  دانشگاه علوم پزشکی کرمان )شامل راور، رابر، بافت، بردسیر، 
کوهبنان، کرمان، شهربابک، زرند، ارزوئیه( و 11 نفر از بستری شدگان از حوزه  
دانشکده سیرجان هستند«.او با بیان این که چهار نفر از بستری شدگان جدید 
از حوزه  دانشگاه  جیرفت و دو نفرشان از حوزه  دانشگاه رفسنجان است، اظهار 
کرد: »یک نفر نیز از حوزه ی دانشگاه بم است«.شفیعی ادامه داد: »در حال 
حاضر، 125 بیمار کرونا در بیمارستان های استان بستری هستند«.او توضیح 
داد: »71 نفر از بیماران بستری در حوزه  علوم پزشکی کرمان، 11 نفر حوزه  
علوم پزشکی رفسنجان، 11 نفر حوزه  جنوب، یک نفر در حوزه  دانشگاه بم 
و 31 نفر از حوزه  دانشکده علوم پزشکی سیرجان بستری هستند و خدمات 

بیمارستانی به آن ها ارائه می شود«.

معــاون اجتماعی وپیشــگیری از وقوع جرم 
دادگستری کل اســتان کرمان گفت:رویکرد 
مهم ســند تحول قــوه قضائیه شناســایی 
بسترهای فساد زا و مهم ترین ابزار تحقق آن 

مشارکت مردم است.
به نقل از روابط عمومی دادگســتری استان 
کرمان ســیدمهدی قویدل اظهار کرد:یکی 
از مهم تریــن وظایــف قوه قضائیــه مبحث 
پیشگیری است که از ۱۰سال پیش به صورت 
جدی و ضابطه مند،معاونت پیشگیری از وقوع 
جرم درقوه قضاییه نهادینه شده وبرنامه های 
آن در دستور کار قرار گرفت در حالی که قبل 
از آن اغلب عدالت کیفری مدنظر بود بطوریکه 
به اقدامات بازدارنده، سلبی و مجازاتی بیشتر 

توجه می شد.
او بابیان اینکه درســال های اخیر مقام معظم 
رهبری پیشگیری و مشارکت مردم را بسیار 
مورد تاکیــد قــرار داده اند،افزود:در ســند 
تحول دســتگاه قضایی یکی از موارد بسیار 
حائز اهمیــت رویکرد مشــارکت جو و مردم 
محور اســت، به همین دلیل در این سند به 
دستورالعمل نحوه تعامل و مشارکت نهادهای 
مردمی با دستگاه قضایی توجه ویژه ای شده 
است چرا که این دســتورالعمل در خصوص 

جلب مشــارکت های مردمی تدوین و ابلاغ 
شده است.

قویدل دستورالعمل نحوه تعامل و مشارکت 
نهادهــای مردمی با قــوه قضائیه را بســیار 
جامع دانســت و بیان کرد:تمــام نهادهای 
غیردولتی،غیرانتفاعی، غیرسیاســی و دارای 
مجوز دعوت به کار شده اند که در برنامه های 
متنوع دستگاه قضایی از این ظرفیت استفاده 

می شود.
فرهنگــی- اداره  گفت:شــش  او 
اجتماعی،مشارکت های مردمی،اطلاع رسانی 
وآگاهی های عمومی،برنامه ریزی،حقوقی- 
قضایــی و وضعی-امنیتی-انتظامــی در 
معاونت اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم 
دادگستری کل اســتان کرمان فعالیت و در 
راســتای تحقق اهداف پیشگیرانه تلاش می 

کنند.
این مقام قضایی با اشــاره بــه اینکه در بحث 
پیشگیری از وقوع جرم و اقدامات فرهنگی-
اجتماعی مانند برنامه های رشدمدار، اصلاح 
مجرمین،جلوگیری از بازگشت زندانیان و باز 
اجتماعی کردن متهمان ازظرفیت گروه های 

مردمی استفاده خواهد شد.
قویدل یکی از موارد مهم دیگر را صلح و سازش 

و رفع مشکلات مردم توسط خود آنها عنوان و 
تاکید کرد:دستگاه قضایی به دنبال مشارکت 
مــردم و در نتیجه ارتقاء مســئولیت پذیری 
اجتماعی و خروج از بی تفاوتی مردم است، به 
گونه ای که خود آنها به حل مشکلات پرداخته 

و از ورود به سیستم قضایی جلوگیری کنند.
او گفت:در بحث مشارکت های مردمی یکی 
از مولفه ها؛شناســایی بسترها و علل و عوامل 
ارتکاب جرم، کانون های وقــوع جرم و موارد 
جرم زا می باشــند و رویکرد مهم سند تحول 
قوه قضائیه نیز شناســایی بسترهای فساد زا 
می باشــد که مهم ترین ابزار برای تحقق این 

رویدادها مشارکت مردم است.
معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم 
دادگستری کل استان کرمان در ادامه مطلب 
فوق افزود:راهکارهایی جهت افزایش مشارکت 
های مردم توســط ریاست قوه قضائیه مطرح 
شــده اســت که یکی از آنها اخذ گزارشات 
مردمی اســت و دراین راستا ســامانه  جامع 
ارتباط مردمی)سجام(برای دریافت گزارش 
www.sajam.scpd. های مردمی به آدرس

irطراحی شده اســت که به صورت محرمانه 
گزارش ها و پیشنهادات مردمی را در اختیار 
معاونت اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم 

دادگســتری کل اســتان ها قرار می دهد و 
گزارش ها پــس از بررســی و غربالگری به 
دادســتان ها، سازمان بازرســی و یا مدیران 
دستگاه های اجرایی مربوطه ارجاع و پیگیری 

خواهند شد.
او اعضای ســامانه سجام در اســتان کرمان 
را بیــش از 7۱۰۰ نفــر اعــلام و یــادآوری 
کرد:تاکنون قریب به 2۰۰۰ گزارش مردمی 
از طریق سجام دریافت شــده که نزدیک به 
۴۰۰ مورد آنها مربوط به پیشگیری از شیوع 

بیماری کرونا بوده است.
قویدل افزود:ســجام به دســتگاه قضایی به 
عنوان ناظر بر اجرای قانون و مرجع رسیدگی 
به تظلمات و دعــاوی مردمی و حافظ حقوق 
مردم،در خصوص موضوعات و آســیب های 
ســطح جامعه اِشــرافیت می دهد به همین 
جهت دستگاه قضایی از کانال سامانه سجام 
گزارشات وقوع جرم و پیشــنهادات مردمی 
را دریافت می کند و چنانچــه در این زمینه 
همکاری رســانه ها نیز افزایش یابد قطعاً در 
کاهش ورودی پرونده هــا، اصلاح مجرمین، 
نحوه ارتباط مســئولین با مردم موثر بوده و 
پیشنهادات قابل توجهی هم دریافت خواهیم 

کرد.

مهم ترین ابزار شناسایی بسترهای فسادزا، مشارکت مردم است

کم کاری برخی ادارات کرمان 
در ایجاد شغل

برخی دستگاه های اجرایی استان کرمان تعهدشان را در خصوص میزان 
اشتغالی که قرار بود امسال ایجاد کنند انجام ندادند.

این موضوع در نشست کارگروه اشتغال و کارآفرینی استان کرمان 
عنوان شد. آنطور که گفته می شود قرار بوده است ادارات استان ۴2 
هزار شغل ایجاد کنند درحالی که تنها 2۶ هزار فرصت شغلی به وجود 
آمده است.در این نشست به عملکرد ضعیف آب و فاضلاب، آموزش 
و پرورش و راه و شهرسازی در زمینه ایجاد اشتغال اشاره شد.طبق 
آمار،سازمان صمت و جهاد کشاورزی 2نهادی هستند که در استان 
بیش از  100درصد اشتغال زایی انجام داده اند.مدیرکل اداره کار،تعاون 
و رفاه اجتماعی استان کرمان می گوید 11دستگاه در استان بیش از 
هزار نفر اشتغال زایی انجام داده اند که در نتیجه آن 2۶ هزار شغل 
محقق شده که حدود 92درصد است، البته در صورت اعمال درصد 
عملکرد ضعیف راه و شهرسازی این آمار کاهش می یابد.به گفته رضا 
اسماعیلی مسئولان راه و شهرسازی تصور می کردند که هر چه آمار 
بالاتر ارائه شود بودجه بیشتری به آن ها تخصیص داده می شود، ابتدا 

عدد 70 هزار را پیشنهاد دادند که مورد قبول واقع نشد.
آنطور که گفته شده اداره کل راه و شهرسازی استان کرمان در برنامه های 
ابتدای سال برای ایجاد 7 هزار فرصت شغلی تعهد داده و اکنون با باقی 
ماندن یک ماه از سال این میزان را به 500 فرصت شغلی تقلیل داده است.

پروژه اقدام ملی مسکن، کار را خراب کرد
سرپرست معاونت اقتصادی استانداری کرمان در گفت و گو با کرمان نو 
از دلایل محقق نشدن تعهد اداره راه وشهرسازی می گوید: توقف پروژه 
اقدام ملی مسکن تاثیر زیادی در اتخاذ این تصمیم داشته چرا که راه و 
شهرسازی اساس اشتغال زایی را متراژی که ساخته می شود، بیان کرده 
است.البته مهرابی به غیررسمی بودن برخی مشاغل و نداشتن قابلیت 
ثبت در سامانه رصد هم اشاره می کند و اضافه می کند یکی دیگر از دلایل 
این است که برخی نتوانستند اطلاعاتشان را وارد سامانه کنند.او می گوید 
آموزش و پرورش استان هم که سهم زیادی در اشتغال دارد سهم کمی 
را محقق کرده، اما این اداره اعلام کرده با توجه به برنامه ریزی ها تا آخر 
بهمن درصد اشتغال از ۴0 به 90 می رسد.او اضافه می کند: آموزش و 
پرورش اعلام کرده که مدارس غیرانتفاعی تا پایان این ماه باید اطلاعات 

نیروهای خود را در سامانه رصد ثبت کنند.

مدیر کل محیط زیست استان کرمان ضمن اعلام 
خبر منفی شدن آزمایش آنفلوانزای فوق حاد 
پرندگان در کرمان هشدار داد خطر این بیماری 

همچنان وجود دارد.
چند روز پیش مدیر کل محیط زیست استان کرمان از کشف 
لاشه های پرندگان در پشت یکی از سدهای کرمان خبر داده بود. با 
توجه به شیوع این بیماری در چند استان از جمله خراسان جنوبی 
در همسایگی کرمان این احتمال وجود داشت مرگ پرندگان 

ناشی از آنفولانزای فوق حاد پرندگان باشد.
این لاشه ها برای تست نهایی به آزمایشگاه برده شدند. آن طور که 
مدیر کل محیط زیست استان کرمان می گوید آزمایش این لاشه ها 
منفی شده اما خطر بیماری همچنان وجود دارد. مرجان شاکری 
از مردم خواست به لاشه پرندگان نزدیک نشوند و در صورت 

مشاهده لاشه پرندگان به دامپزشکی اطلاع بدهند.
۶استان درگیر آنفولانزا

از آن جایی که این بیماری بین انسان و پرندگان مشترک است 
اهمیت هشدارهای آن را بیشتر می کند. تاکنون این بیماری در 
۶ استان کشور شامل تهران، مازندران، اردبیل، البرز، کرمانشاه و 
خراسان جنوبی یافت شده است. به طور کلی امکان انتقال این 
ویروس از دو ناحیه وجود دارد. یکی پرندگان مهاجر و دیگری 

جابجایی مرغ، تخم مرغ، کود و نهاده های مرغی.
مدیر کل دامپزشکی کرمان 7 بهمن ماه درباره تمهیدات حفاظتی 
به »کرمان نو« گفته بود: » واحدهای تحت پوشش دامپزشکی 
به طور مرتب پایش می شوند. همچنین ورودی استان از طرف 
خراسان جنوبی در شهرستان راور پست قرنطینه ایجاد شده و 
اگر محموله ای مجوز دامپزشکی نداشته باشد از ورود آن ممانعت 

می شود.«
علائم این بیماری در پرندگان شامل خونریزی داخلی، کبود شدن 
تاج و تلفات از علایم بیماری است. اگر چه نوعی از پرندگان مهاجر 
هیچ علائمی ندارند. بر اساس مطالعات پزشکی این بیماری از نوع 
A ویرسوس بوده و بین انسان و پرندگان مشترک است و قابلیت 
سرایت به انسان را دارد. اگر فردی ویروس های انسانی و پرندگان 

را با هم مبتلا شود امکان جهش ویروس در او وجود دارد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان از 
انتخاب شهرستان رودبارجنوب به عنوان پایلوتِ 
فعالیت ها و رویدادهای فضای مجازی در این منطقه 
خبر داد.حسین اسحاقی در نشست شورای فرهنگ عمومی جنوب 
کرمان به میزبانی شهرستان رودبار جنوب، به اقدامات ستاد توسعه 
پایدار شرق و غرب کشور ویژه مناطق مرزی اشاره کرد و افزود:جنوب 
کرمان به دلیل هم مرزی با سیستان و بلوچستان به عضویت این 
ستاد درآمده است.او با بیان اینکه وزیر فرهنگ وارشاد اسلامی 
رئیس کارگروه فرهنگی ستاد توسعه پایدار شرق و غرب کشور 
است، افزود: در نشست های متعددی از این ستاد شرکت و گزارش 

های متعددی از منطقه جنوب کرمان به ستاد ارائه شد. 
مدیرکل فرهنگ وارشاد اسلامی جنوب کرمان دستاورد اصلی ستاد 
توسعه پایدار شرق و غرب کشور را در حوزه جازموریان در شهرستان 

رودبار و قلعه گنج منطقه جنوب کرمان اعلام کرد.
اسحاقی به ظرفیت هنری شهرستان رودبار جنوب نیز اشاره کرد 
و راهیابی تئاتر این شهرستان به جشنواره فجر را یکی از ظرفیت 
بزرگ هنری این منطقه برشمرد.او از تهیه سند توسعه فرهنگ و 
هنر جنوب کرمان خبر داد و این سند را ریل گذاری برای فعالیت 
های کوتاه مدت و بلند مدت منطقه دانست.او به فعالیت کانون های 
فرهنگی وهنری مساجد جنوب کرمان اشاره کرد و تعداد کانون های 
این منطقه را 500 واحد برشمرد و گفت: بیشتر این کانون ها در حال 

فعالیت هستند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان اظهارداشت: وزارت 
ارشاد به طور جدی در زمینه بازی های رایانه ای ورود کرده است از 

این رو خانواده ها هم نیز به این موضوع توجه ویژه ای کنند.
او یکی از اقدامات شاخص وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی را حمایت 
از هنرمندان دانست و برنقش مهم هنر و هنرمندان در مسائل 

اجتماعی فرهنگی و مذهبی تاکید کرد.
او اظهارداشت :دکتر روحانی توجه ویژه ای به جامعه هنرمندان 

داشته از این روحمایت مالی هنرمندان در دستور کار قرار گرفت. 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان از اهدای هنرکارت 
با حمایت های دولت تدبیروامید در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
برای جامعه هنر خبر داد و گفت:هنرکارت به هنرمندان فعال هویت 
داد، هنرمندان آثار خود را در سامانه هنرمندان بارگذاری می کنند 

از این رو هنرمندان واقعی مشخص شدند.

مرگ پرندگان در کرمان ربطی 
به آنفولانزا نداشت 

خطر همچنان وجود دارد

رودبار پایلوتِ رویدادهای فضای 
مجازی جنوب کرمان شد

خبر

خبر

خبر

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهداد    

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

اگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره ۱۳99۶0۳۱90050004۱۱ مورخ ۱۳99/07/۱5 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک شهداد تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی محمد توکلی فر 
فرزند شکرالله بشماره شناسنامه 49 صادره از شهداد در ششدانگ یکبابخانه به مساحت 
۱000 متر مربع پلاک ۱۳۱۶ اصلی واقع در بخش 2۳ کرمان به آدرس : شهداد خیابان 
تمدن کوچه عباسعلی خریداری از مالک رسمی خانم صدیقه  محمدی خبیصی محرز 
گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله۱5 روز اگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید. ظرف مدت یک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد
 تاریخ انتشار نوبت اول 99/۱۱/۱۳- تاریخ انتشار نوبت دوم 99/۱۱/27
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اگهی حصر وراثت    
دادخواست  خصوص  در  احتراما 
تقدیمی خواهان محمد زینلی شه بابا 
داده  توضیح  حصروراثت  خواسته  به 
به ش  فرزنددادخدا  بابا  زینلی شه  علی  شادروان 
ش 5۳۶9۶۶0۶89 در تاریخ ۱۳5۶/۱2/5درروستای 
جدول نو رودبار جنوب فوت نموده ووارث حین فوق 

عبارتند از :
۱- اسحق زینلی شه بابا فرزند علی
2- حسن زینلی شه بابا فرزند علی
۳- محمد زینلی شه بابا فرزند علی

4- سهراب زینلی شه بابا فرزند علی )فرزندان پسر 
متوفی(

5- کلثوم زینلی شه بابا فرزتد علی
۶- فاطمه زینلی شه بابا فرزتد علی

7- زهره زینلی شه بابا فرزتد علی )فرزندان دختر 
متوفی(

8- نبات زینلی شه بابا فرزتد یاغی)همسر دائمی 
متوفی(لذا مراتب یک نوبت در روزنامه کثیر الانتشار 
محلی آگهی میشود چنانچه کسی اعتراض دارد یا 
ماه  یک  باشد  اشخاص  نزد  ازمتوفی  نامه  وصیت 
از نشر آگهی به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر 

خواهد شد .
 رئیس شوراحل اختلاف شماره دو .بهروز عربی
م الف :728

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک 

شهر عنبر آباد    
تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  هیات موضوع 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده۳ قانون و ماده ۱۳آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و ساختمانهای فاقدسند رسمی 
شماره۱۳99۶0۳۱909۱00۱527-99/0۶/۳۱هیات  برابررای 
اراضی و  اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
حوزه  ثبتی  مستقردرواحد  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
ثبت ملک شهر عنبر آباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
فرزند خدامرادبشماره شناسنامه  فر  آقای حسین سالاری 
۱۳۶2صادره ازعنبرآباد درششدانگ یک باب خانه مشتمل 
برباغ به مساحت 9۳۶/25متر مربع پلاک - فرعی از۳7- 

اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۳7- اصلی قطعه یک 
واقع در ریگ اباد بخش45کرمان خریداری از مالک رسمی 
اقای عبدالله گاوداری محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب دردو نوبت به فاصله ۱5روزآگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
انتشاراولین  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
اداره تسلیم  این  به  را  آگهی به مدت دوماه اعتراض خود 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول 
اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد ./م الف: 
7۱7-تاریخ انتشار نوبت اول:99/۱۱/۱2 – تاریخ انتشارنوبت 

دوم :99/۱۱/27
مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهداد  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

اگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره ۱۳99۶0۳۱9005000578 مورخ ۱۳99/09/۱8 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک شهداد تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی حسن جعفری فرزند 
حسین بشماره شناسنامه ۱04 صادره از شهداد در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
727 متر مربع پلاک ۱ فرعی از 4۶7 اصلی واقع در بخش 2۳کرمان به آدرس شهداد 
محله باغ کشاورزی جنب خانه شهید ضرابی خریداری از مالک رسمی قمر نساء خانم 
غضنفری محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله۱5 
روز اگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید. ظرف مدت یک ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد

 تاریخ انتشار نوبت اول 99/۱۱/۱۳- تاریخ انتشار نوبت دوم 99/۱۱/27
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک زرند  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی

اگهی موضوع ماده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی برابر 
قانون  موضوع  دوم   هیات   ۱۳99۶0۳۱900800۱۶۱9 شماره  رای 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
تصرفات  زرند  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سیدعلی مختاری آب پنگوئی 
فرزند حسین به شماره شناسنامه ۱۱5 صادره از زرند در یک باب 
خانه به مساحت 55۶.۱0 مترمربع از پلاک ۶۳۱8 اصلی واقع در 
آقای  رسمی  مالک  از  خریداری   ۱۱ فردوس کوچه  خیابان  زرند 
محرز  اکبرزاده  اله  حبیب  و  شفیعی  علی  و  پناه  یزدان  محمد 
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده 
به  نسبت  اشخاص  در صورتی که  می شود  آگهی  ۱5روز  فاصله 
توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدور سند 
را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  اگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از 
ماه  یک  مدت  ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به 
مراجع قضایی  به  را  دادخواست خود  اعتراض،  تسلیم  تاریخ  از 
و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم 
خواهد  صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم 

شد. م/الف ۱9۳
تاریخ انتشار نوبت اول: 99/۱۱/۱۳-  تاریخ انتشار نوبت دوم:  99/۱۱/27
حسین توحیدی نیا_ رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

شهرستان فهرج با جمعیتی بالغ بر 70هزارنفر 
در دل کویر استان کرمان و در ۶0کیلومتری 
شهرستان بم، قرار دارد با توجه به محرومیت این 
شهرستان وفراهم نبودن زیرساخت های مناسب 
بهداشتی و درمانی در سفر هیئت دولت در سال 
91 به استان کرمان احداث یک بیمارستان32 

تخت خوابی در این شهرستان مصوب شد.
بعد از گذشت 2سال در اسفندماه 93 کلنگ 

احداث این بیمارستان به زمین زده شد.
احداث  تاخیر در  دلیل  زمان  آن  مسئولین 
بیمارستان فهرج را به علت قرار گرفتن اعتبار 
ساخت این بیمارستان در اعتبارات دانشگاه علوم 

پزشکی کرمان دانستند.
به گفته یک منبع آگاه معین اقتصادی شهرستان 
بم مبلغ 700میلیون تومان در اوایل ساخت این 
پروژه کمک کرده است اما به دلیل اختلاف با 
یکسری از مدیران قبلی دیگر کمک مالی از سمت 

آن ها به این بیمارستان نشد.
اکنون بعد از گذشت ۸سال از زمان تصویب تا 
احداث این بیمارستان در 12بهمن ماه سال جاری 
توسط دکتر نمکی وزیر بهداشت و باحضور دکتر 
جان بابایی معاون درمان وزارت بهداشت بخش 
اورژانس بیمارستان علی ابن ابیطالب فهرج از 

طریق ویدئو کنفرانس افتتاح شد.
در این باره مردم فهرج می گویند از آن جا که 
ما برای درمان و بستری شدن باید به شهرستان 
های مجاور مراجعه می کردیم و مسافت طولانی و 
هزینه های جانبی برای مان سخت بود وجود این 

بیمارستان برای ما بسیار با  اهمیت است.
یکی از شهروندان فهرج که خواست نامش برده 
نشود به »کرمان نو« گفت: درست است که این 
بیمارستان افتتاح شده اما هنوز برای مداوا باید 
به شهرستان بم برویم زیرا بخش اورژانس این 
بیمارستان به درستی راه اندازی نشده و با وجود 
یک پزشک عمومی در حد  ویزیت خدمات ارائه داده 
می شود و اگر بیمار نیاز به بستری یا ادامه درمان 
داشته باشد باید به شهرستان دیگری منتقل شود.

دراین باره دکتر رجایی معاون توسعه مدیریت 
ومنابع دانشگاه علوم پزشکی بم به »کرمان نو« 
گفت: بیمارستان 32تختخوابی فهرج در سال93 
در زمینی به مساحت21 هزار و 500مترمربع و با 

زیربنای 3هزار مترمربع کلنگ زنی شده است.
دکتر محسن رجایی افزود: فاز یک بیمارستان 
فهرج بعد از برگزاری چند مرحله مناقصه انجام 
شد اما به دلیل عدم تعهد پیمانکار در سال 95 این 
پیمان خاتمه پیدا کرد وهمان سال در مناقصه 
مجدد برای فاز اول با شرکت دیگری قرارداد بسته 
شد که بالاخره در آذرماه سال 9۶ فاز اول پروژه به 

اتمام رسید و تحویل موقت گردید.
به گفته رجایی عملیات تکمیلی این پروژه در 
سال 97 توسط شرکت دیگری انجام شد و از آنجا 
که تعداد زیادی از اقلام اصلی بیمارستان مانند 
چیلر،آسانسور،هوارسان، در تعهد پیمانکار نبودند 
و باید توسط کارفرما خریداری می شدند بنابراین 
این اقلام در سال9۸ازطریق قرارداد جدیدی به 

پیمانکار واگذار گردید.
او می گوید از 2۶ آذرماه سال 9۸ کارهای 
باقی مانده بیمارستان شروع و تا پایان آذرماه سال 
جاری این روند ادامه داشت و پیمانکار قسمت 
عمده ای از تعهداتش را عملی کرده و فقط بخش 
کوچکی از کار مانده که در حال رفع و نصب است .

ومنابع  مدیریت  توسعه  معاون 
دانشگاه علوم پزشکی بم افزود:کارهای جانبی 
بیمارستان ازجمله خرید انشعاب برق و گاز، اجرای 
سیستم شبکه فاضلاب و ساختمان های جانبی 
مانند ساختمان امحا و سردخانه جسد برعهده 
دانشگاه است که قرارداد آن ها بسته شده و در 

حال انجام است.
او می گوید یکسری تجهیزات مانند آزمایشگاه، 
لاندری، آشپزخانه و اتاق عمل توسط دانشگاه 
خریداری و نصب گردید و مابقی تجهیزات از طرف 
وزارت بهداشت و معاونت درمان و هیات امنای 
ارزی وزارت خانه در اختیار دانشگاه قرار گرفته شد 

که در بیمارستان فهرج نصب و راه اندازی شدند.
دکتررجایی ادامه داد: در حال حاضر اورژانس 
بیمارستان فعال بوده و در حال ارایه خدمات به 
شهروندان  فهرجی است همچنین در فاز بعدی 
بخش دیالیز و زایشگاه بیمارستان نیز فعال خواهد 

شد.
بهره برداری از رادیولوژی 

ظرف یک ماه آینده
ومنابع  مدیریت  توسعه  معاون 
دانشگاه علوم پزشکی بم تاکیدکرد: با توجه به 
وجود یکسری مشکلات در بخش رادیولوژی از 
جمله اینکه ارتفاع دستگاه جدید رادیولوژی بیشتر 
از ارتفاع سقف محل رادیولوژی بود مجبور به 
یکسری تغییرات در ساختمان شدیم که امیدواریم 
رادیولوژی بیمارستان ظرف یک ماه آینده به 

بهره برداری برسد
او درباره آزمایشگاه این بیمارستان بیان کرد: 
تجهیزات این آزمایشگاه را از وزارت بهداشت 
دریافت کردیم و پس از حضور شرکت های متولی 
نصب و راه اندازی دستگاه ها امیدواریم آزمایشگاه 
بیمارستان نیز در چند هفته آینده راه اندازی شود

از  را  متخصص  پزشک  جذب  رجایی  دکتر 
برنامه های اصلی دانشگاه برای این بیمارستان 
دانست و اظهارداشت: سال آینده با جذب پزشک 
متخصص خاص شهرستان فهرج بخش های دیگر 
بیمارستان فعال شده و مردم می توانند از خدمات 

این بیمارستان بهره مند شوند.
او تصریح کرد: مناقصه برق این بیمارستان در 
آذرماه برگزار و پیمانکار آن مشخص شد همچنین 
از سه شبکه اصلی برق  بیمارستان تامین می 
شود تا اگر در مواقعی با قطعی برق مواجه شدیم 

بیمارستان با مشکل روبرو نشود
ومنابع  مدیریت  توسعه  معاون 
دانشگاه علوم پزشکی بم خاطرنشان شد: تمام 
موارد مربوط به نصب پسُت، تیر برق و کابل کشی 
اصلی برق بیمارستان انجام شده و منتظر یکسری 
تاییدیه ها و تست ایمنی هستیم که در چند روز 

آینده کار عملیات اجرایی آن تمام خواهد شد.
او درباره گاز بیمارستان فهرج اظهارداشت: 
گازکشی بیمارستان انجام و کنتور نصب شده و در 
مرحله وصل به گاز شهری و شبکه اصلی هستیم 
که طی پیگیری های بعمل آمده در چند روز آینده 

این اتفاق رخ خواهد داد.
دکتر رجایی درباره شایعه انتقال تجهیزات این 
بیمارستان به جاهای دیگر گفت: تمام تجهیزات 
مخصوص بیمارستان فهرج خریداری و مستقیمابًه 
این بیمارستان فرستاده شد همچنین از دکتر 
جان بابایی به دلیل توجه ویژه ای که به فهرج این 
منطقه کم برخوردار دارند کمال تشکر و قدردانی 
را داریم زیرا با وجود  ۴بیمارستانی که در سطح 
کشور آماده افتتاح بود اما بیمارستان فهرج را در 

اولویت قرار دادند.
او بیان کرد: قسمت عمده دستگاه ها توسط خود 
شرکت ها نصب و راه اندازی می شود و برخی از این 
دستگاه ها بحث آموزش کاربران و خدمات پس از 
فروش و گارانتی آن باید توسط شرکت های مربوط 

به خودشان انجام شود که این نیز زمان بر است.
 محسن رجایی ادامه داد:تجهیزات هتلینگ 
و اداری توسط دانشگاه خریداری شده و به 

بیمارستان فهرج فرستاده شده است. 
مجوز جذب ۴02نیرو به دانشگاه 

علوم پزشکی بم داده شد
او درباره نحوه پذیرش نیروی این بیمارستان گفت: 
تعدادی نیرو در آزمون قبلی که توسط سازمان 
سنجش برگزار شده بود جذب شده که تعدادی 
در حال رد کردن مرحله گزینش هستند همچنین 
افرادی که جذب شده بودند اما هنوز بیمارستان راه 
اندازی نشده بود برای تجربه بیشتر در بیمارستان 
پاستور بم مشغول شدند که با توجه به راه اندازی 

بیمارستان این پرسنل به فهرج برگشتند
رجایی ادامه داد:تعداد قابل توجهی نیرو نیز در 
آزمونی که چند روز گذشته برگزار شد برای این 
بیمارستان جذب خواهد شد. همچنین از حوزه 
معاونت توسعه وزارت بهداشت که دانشگاه علوم 
پزشکی بم را در بحث جذب نیرو به صورت ویژه 
دیدند تشکر بعمل می آورم زیرا مجوز جذب 

۴02نیرو به ما داده شد

او عنوان کرد:علاوه بر رشته های بهداشتی،درمانی 
پشتیبانی  امور  رشته هایی که  پیراپزشکی  و 
بیمارستان ها و دانشگاه ها را هدایت می کنند مانند 
برق ،کامپیوتر،حقوق و.... در این آزمون دیده شدند 

آبان سال آینده پزشک متخصص به 
بیمارستان فهرج فرستاده می شود

معاون توسعه مدیریت دانشگاه علوم پزشکی بم 
گفت: اختصاص پزشک متخصص هر ساله آبان ماه 
صورت می گیرد و برای اینکه بتوانیم بیمارستانی را 
در این لیست قرار دهیم چند پیش شرط لازم است 
اول اینکه ساختمان، تاسیسات و ابنیه بیمارستان 
به بهره برداری رسیده باشد و پروانه بهره برداری 
و موافقت اصولی بیمارستان نیز صادرشده باشد 
همچنین اورژانس بیمارستان فعال بوده و نیروی 
کادر درمانی و پشتیبانی بیمارستان جذب شده 

باشد
او افزود: خوشبختانه بیمارستان علی ابن ابیطالب 
فهرج قسمت عمده این شرایط را دارد و اکنون 
پیگیر پروانه بهره برداری این بیمارستان هستیم 
که مستلزم تاییدیه سازمان انرژی اتمی برای بخش 
رادیولوژی است و به زودی این پروانه صادر خواهد 
شد و بیمارستان فهرج در لیست بیمارستان های 
واجد شرایط دریافت نیروی متخصص قرار می 

گیرد 
به گفته رجایی قطعا در آذرماه و آبان سال آینده 
پزشک متخصص به این بیمارستان فرستاده 

می شود.
 معاون توسعه دانشگاه علوم پزشکی بم درباره 
فرستادن پزشک  متخصص از شهرستان  بم به 
بیمارستان  فهرج گفت: ما دوگروه پزشک داریم 
یکسری پزشکان قراردادی که با یک بیمارستان 
اختصاصی قرارداد دارند و یکسری پزشکان 
ضریب کا که در اختیار دانشگاه هستند که حوزه 
معاونت درمان در حال بررسی است تا بتواند نیروی 
متخصص نیازمند را به صورت یک روز در هفته به 

این بیمارستان بفرستد
پزشک  فرستادن  ز  ا قبل   : اظهارداشت  و  ا
متخصص به بیمارستان فهرج یکسری مقدمات 
تجهیزات  ینکه  ا ازجمله  شود.  نجام  ا باید 
ندازی شده و بخش  ه ا آزمایشگاه نصب و را
تصویربرداری و رادیولوژی ما به بهره برداری 
رسیده باشد زیرا اگر این موارد فعال نباشد 
خدمت ناقص ارائه می شود و این بیشتر باعث 

سردرگمی بیمار می شود.
دکتر محسن رجایی اعتبار بیمارستان فهرج 
را حدود 25 میلیارد تومان برای ساخت و 15 
میلیارد تومان هزینه تجهیزات آن دانست و گفت: 
در حال حاضر حدود 10 میلیارد تومان اعتبار 
برای هزینه های جانبی دیگر این بیمارستان 
مانند تکمیل شدن محوطه سازی، خرید امتیاز 
برق،حصار و دیگر ساختمان های جانبی نیاز است.

بیمارستان فهرج راه درازی تا بیمارستان شدن دارد 
*در حال حاضر حدود ۱0 میلیارد تومان اعتبار برای هزینه های جانبی دیگر این بیمارستان مانند تکمیل شدن محوطه سازی، خرید امتیاز 

برق،حصار و دیگر ساختمان های جانبی نیاز است
* به گفته دکتر رجایی معاون توسعه دانشگاه علوم پزشکی بم در حال حاضر تنها اورژانس بیمارستان علی ابن ابیطالب فهرج فعال بوده و 

در حال ارائه خدمات به شهروندان  فهرجی است همچنین در فاز بعدی بخش دیالیز و زایشگاه بیمارستان نیز فعال خواهد شد

تسنیم
گزارش

 معاون توسعه و مدیریت دانشگاه علوم پزشکی بم 
اظهارداشت: قبل از فرستادن پزشک متخصص 
به بیمارستان فهرج باید یکسری مقدمات انجام 
شود از جمله اینکه تجهیزات آزمایشگاه نصب و 
راه اندازی شده و بخش تصویربرداری و رادیولوژی ما 
به بهره برداری رسیده باشد زیرا اگر این موارد فعال 
نباشد خدمت ناقص ارائه می شود و این بیشتر باعث 
سردرگمی بیمار می شود.

دکتر محسن رجایی اعتبار بیمارستان فهرج را 
حدود 25 میلیارد تومان برای ساخت و ۱5 میلیارد 
تومان هزینه تجهیزات آن دانست و گفت: در حال 
حاضر حدود ۱0 میلیارد تومان اعتبار برای هزینه های 
جانبی دیگر این بیمارستان مانند تکمیل شدن 
محوطه سازی، خرید امتیاز برق،حصار و دیگر 
ساختمان های جانبی نیاز است.
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ظهور نسخه های جدید ویروس کرونا که در انگلیس، آفریقای 
جنوبی و برزیل جهش یافته اند به دلیل پیامد بالقوه این روند 
بر موارد ابتلا به کووید-۱۹ در جهان و نیز میزان تاثیرپذیری 
واکسن های موجود بر آن ها، موجب نگرانی کارشناسان 
بهداشتی شده است.به گزارش ایسنا، دکتر "اشَیش جا"، رئیس 
دانشکده بهداشت عمومی دانشگاه براون در این رابطه توضیح 
می دهد که چرا جهان انتظار این جهش را از کشورهایی دارد 
که از ابتدا سرایت ویروس کرونا را به خوبی کنترل نکرده بوده اند 

و پیامد آن را بر آینده جامعه توضیح می دهد. 

دکتر جا در آغاز می گوید: درباره جهش ویروس سارس-
کوو-2 در ژاپن شنیده اید؟ نه؟ پس لابد جهش های ویروس 
در نیوزیلند و ویتنام به گوش تان خورده؟ البته که نه، زیرا این 

کشورها اجازه وقوع چنین جهش های ترسناکی را نداده اند.
این کشورها با اقدامات سریع و موثرشان از جمله مقررات 
قرنطینه، استفاده از ماسک و حفظ فاصله گیری اجتماعی، 

توانسته اند از شیوع ویروس کرونا جلوگیری کنند.
در مقایسه، ایالات متحده و همراه با آن بریتانیا، آفریقای 
جنوبی و برزیل در میان برخی از دیگر کشورهایی هستند که 

در کنترل شیوع و پیامد مرگبار ویروس کرونا با مشکل روبه رو 
بوده اند.دکتر جا می افزاید: ویروس هنگامی جهش می یابد که 
سرعت شیوع آن سر به آسمان می زند. یادتان باشد، هر عفونتی 

برای ویروس فرصتی است برای خطا یا جهش ژنتیکی.
دانشمندان از جهش های کووید-۱۹ از هنگامی که ویروس در 
ووهان چین سربلند کرد، شگفت زده نشده اند. این روند معمول 
هر ویروسی است و به گفته دکتر جا، اغلبِ این جهش ها از نظر 
قابلیت سرایت و )مقاومت در برابر( درمان ها، از جمله واکسن، 
اهمیتی ندارند.اما دکتر جا می افزاید: هرچند هرازگاهی یک 
رشته جهش ، قابلیت سرایت ویروس را افزایش می دهند و آن را 
مرگبارتر می کنند یا توانایی آن را برای فرار از مصونیت واکسن 
بیشتر می  نمایند.پژوهش پیرامون پیامد جهش های ویروس 

در بریتانیا، برزیل و آفریقای جنوبی در جریان بوده است، اما 
دانشمندان گفته اند احتمال می رود که انواع جدید ویروس 
کرونا نسبت به جهش های گذشته مسری تر باشند که به 
معنای افزایش موارد ابتلا و بستری شدن در بیمارستان است. 
در عین حال، این ویروس ها ممکن است در قابلیت ایجاد 
مصونیت واکسن ها نیز تاثیر داشته باشند. موسسه تولید داروی 
مدرنا می گوید واکسن های آن همچنان علیه نوع بریتانیایی 
ویروس موثر است، اما هشدار داده است که ممکن است قابلیت 
آن علیه ویروس نوع آفریقای جنوبی کمتر باشد. مدرنا در 
حال حاضر روی یک واکسن تقویتی کار می کند که در مقابل 

جهش های جدید نیز مصونیت ایجاد  کند. 
یک نوع جهش یافته دیگر که ممکن است تولید مشکل 

کند، از لس آنجلس کالیفرنیا سربلند کرده است.دکتر 
جا خاطرنشان می کند که کشورهایی مثل آمریکا، 
بریتانیا و برزیل، پیش از ویروس های جدید نیز با شیوع 
گسترده کووید-۱۹ روبه رو بوده اند و در واقع، واکنش های 
گذشته به ویروس بوده است که موجب مسری تر شدن 
جهش های آن شده است.اگر در برخی کشورها برنامه 
واکسیناسیون عمومی اجرا شود در حالی که دیگر نقاط 
دستخوش شیوع آن است، واکسن های کنونی تاثیرشان 
را روی جهش های جدید از دست خواهند داد.  در این 
صورت، دانشمندان ناگزیر خواهند شد واکسن های خود 
را به روز کنند و )بار دیگر( همگان را علیه ویروس های 

جدید واکسینه کنند. 

جهش های جدید کووید-۱۹ رو به افزایش است

خبرخبر

»مهشید گودرز« پرســتار بارداری که در 
بخش کرونای مرکز پزشــکی، آموزشی و 
درمانی لقمان حکیم مشغول به کار بود روز 

25 بهمن ماه بر اثر ابتلا به کرونا درگذشت.
بعد از اعلام این خبر تلخ، این سوال مطرح شد 
که آیا قوانینی برای عدم فعالیت پرستاران 
باردار و دیگر افرادی که در گروه پرخطر قرار 
می گیرند در بخش کرونا وجود دارد یا خیر؟

علی اکبر جراحی نایب رییس شورای عالی 
نظام پرستاری کشور در گفت وگو با میزان در 
پاسخ به این سوال ضمن اظهار بی اطلاعی از 
شرایط »مهشید گودرز« می گوید: »به طور 
کلی پرستارانی که دچار بیماری های خاص 
و صعب العلاج هســتند و یا در گروه های پر 
خطر قرار دارند، نباید در بخش کرونا فعالیت 
کنند.«این مقام شورایعالی نظام پرستاری 
کشور البته این نکته را هم اضافه کرد »برای 
عدم فعالیت گروه های پر خطر در بخش کرونا 
در نظام پرستاری قانونی وضع نشده اما در 
قانون وزارت بهداشت در مورد بیماری کووید 
تاکید شده که افراد پر خطر، اشخاص دچار 
بیماری های خاص و یا زمینــه ای نباید در 
ارتباط مستقیم با بیماران مبتلا به کرونا قرار 
گیرند، چرا که این افراد بدن ضعیف تری دارند 
و  چه پرستار و چه جزء خدمات بیمارستان 
باشند، نباید در ارتباط با بیماران مبتلا به کرونا 
قرار گیرند.لفظ گروه های پرخطر به »بیماران 
قلبی«، »فشــار خونی هــا«، »دیابتی ها«، 
»بیماران سیستم ایمنی«، »بیماران مزمن 
ریوی«، »زنان باردار«، »کودکان«، »کسانی 
که اضافه وزن بــالا دارند«، »افــرادی که 
مضطرب هستند یا تحت درمان بیماری های 
اضطرابی هســتند«، »تمام افراد بالای ۶5 

سال« و... اطلاق می شود.

یک عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران 
شــورای ســازندگی با بیان این که گزینه 
اول ایــن حزب بــرای انتخابات ریاســت 
جمهوری محســن هاشــمی است گفت: 
حزب به تصمیمات نهاد اجماع ساز اصلاح 
طلبان پایبند خواهد بود.علی محمد نمازی  
در گفت و گو با ایســنا، دربــاره ی آخرین 
فعالیتهــای انتخاباتی حــزب کارگزاران 
اظهار کرد: حزب به صورت جدی در زمینه 
انتخابات فعال است اما حزب منتظر است تا 
تغییرات قانون انتخابات ریاست جمهوری 
نهایی شود. زیرا با اصلاح این قانون شرایط 
کاندیداتوری خیلی تغییر خواهد کرد و هیچ 
حزبی نمی تواند قبل از نهایی شــدن این 
قانون و مشخص شدن شــرایط کاندیداها 
، گزینه معرفی کند.شــورای نگهبان هم 
ایراداتــی به این قانون گرفته و مشــخص 
نیست این قانون به این انتخابات می رسد 

یا خیر؟
وی در ادامه افزود: با ایــن حال گزینه اول 
حزب کارگزاران برای انتخابات ریاســت 
جمهوری محسن هاشــمی است و حزب 
پایبند به خروجی نهاد اجماع ســاز اصلاح 
طلبان بوده و از ائتــلاف تبعیت می کند. 
البته محمد جواد ظریف هم از کاندیداهای 

احتمالی حزب می باشد.

کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان کرمان با اشاره 
به اینکه در هفته آینده بارش پراکنده و در ماه های اسفند و 
فروردین ۱۴۰۰ بارش در استان خواهیم داشت اما جبران کمبودها 
نمی شود، گفت: کم بارشی شدید در استان و تهدید منابع آب را 
شاهد هستیم."مریم سلاجقه" در گفت و گو با ایسنا درباره میزان 
بارندگی در استان کرمان در سال جاری اظهار کرد: میزان بارش 
ها از ابتدای سال زراعی جاری)ابتدای مهرماه( تا 23 بهمن ماه 
جاری 25.7 میلیمتر بوده است.وی با اشاره به اینکه میزان بارش 
بلندمدت در استان ۶۹.5 میلیمتر بوده، افزود: در سال زراعی 
گذشته تا 23 بهمن ماه ۱۰7.5میلیمتر بارندگی در استان کرمان 
داشته ایم و میزان بارش ها در سال جاری نسبت به بلندمدت ۶3 
درصد کاهش داشته است.سلاجقه تصریح کرد: میزان بارش ها 
در سال زراعی جاری در استان کرمان نسبت به سال گذشته 7۶ 
درصد کاهش داشته و از نظر تامین سال آبی، ۱۹ درصد امسال 

تامین شده است.
کارشناس پیش بینی هواشناسی استان کرمان بیان کرد: پیش 
بینی می شود یکی دو بارش تا پایان سال زراعی جاری در استان 

داشته باشیم اما کمبود بارش ها را جبران نمی کند.
وی با اشاره به اینکه در هفته آینده بارش پراکنده و در ماه های 
اسفند و فروردین ۱۴۰۰ بارش در استان خواهیم داشت اما جبران 
کمبودها نمی شود، گفت: کم بارشی شدید در استان و تهدید 
منابع آب را شاهد هستیم.سلاجقه در ادامه درباره تغییر اقلیم 
اظهار کرد: تغییر اقلیم اتفاق افتاده و اثرات تغییر اقلیم یا بارش 
های خیلی شدید)سیل ها و بارش های سنگین در گوشه و کنار 
دنیا( و یا وقوع دماهای خطرناک حداکثر زیاد و خیلی کم است.وی 
با اشاره به اثرات دورپیوندها بر روی یکدیگر در هواشناسی گفت: 
دورپیوندی پدیده هایی است که روی هم اثر می گذارند مثل ال 
نینو و ... و تغییرات در هر کدام از این پدیده ها، روی بارش در کشور 

ما نیز اثر می گذارد.

کم بارشی شدید و تهدید 
منابع آب در استان 

حضور پرستاران باردار 
در بخش کرونا ممنوع است

هاشمی، ظریف، 
جهانگیری؛ گزینه حزب 

کارگزاران کدام است؟

رییس گروه سلامت هوا و تغییر اقلیم وزارت بهداشت بر نقش و اهمیت 
برقراری تهویه مناسب در منازل در دوران همه گیری کرونا تاکید کرد 
و گفت: جریانات هوا می تواند قطرات را جابجا کند که گاهی رعایت 
فاصله، پیشگیری کامل از انتقال بیماری را تامین نمی کند و توصیه می 
شود از ماسک نیز استفاده شود.به گزارش ایسنا، دکتر عباس شاهسونی 
درخصوص نقش و اهمیت برقراری تهویه در منازل در همه گیری کووید 
۱۹، با بیان اینکه شناسایی راه های انتقال ویروس کرونا نقش مهمی 
در کنترل و مدیریت بیماری کووید ۱۹ دارد، اظهار کرد: فرضیه های 
اولیه سازمان بهداشت جهانی بر اساس تجربیات SARS-COV2 در 
سال 2۰۰2 این بود که ویروس کووید ۱۹ از طریق هوا و قطرات تنفسی 

)دراپلت( پتانسیل ایجاد بیماری را دارد.
او افزود: بر اساس شیوه نامه های بهداشتی وزارت بهداشت، استراتژی 
هایی که جهت کاهش انتقال ویروس از طریق تماس دست ها با محیط 
و سطوح آلوده به ویروس استفاده می شود، شامل گندزدایی سطوح با 
احتمال آلودگی و ضد عفونی کردن و شستن دست ها با آب و صابون 
پس از تماس با هر فرد یا اشیای مشکوک و در صورت در دسترس نبودن 
آب و صابون، ضد عفونی کردن دست ها است. همچنین، راهکارهایی 
که به منظور قطع زنجیره انتقال و مدیریت بیماری از طریق انتقال با 
قطرات تنفسی ارائه شده است، شامل رعایت فاصله اجتماعی و استفاده 

از ماسک است.  

اهمیت برقراری تهویه مناسب 
در منازل در دوران کرونا

کاغذ جنوب

سرانه فضای آموزشی براساس استانداردهای کشوری 
هشت مترمربع است که نزدیک به استانداردهای جهانی 
است؛ استانداردی که در تمامی استان  های کشور وجود 
ندارد و میانگین فضای آموزشی در کشور ما 5.2 مترمربع 
است یعنی فاصله 3 متری با فضای استاندارد آموزشی در 
ایران و متأسفانه این عدد در استان کرمان پایین تر و این 

وضعیت وخیم تر است.
براساس آمار مطرح شده توسط مسئولان سرانه فضای 
آموزشی در استان کرمان ۴.۹ درصد بوده که با تلاش های 
انجام شده این عدد امروز به 5.۰5 درصد رسیده است؛ 
البته به این آمار باید 23 درصد کلاس درس تخریبی 
موجود در استان کرمان را هم اضافه کرد مدارسی که عمر 

برخی از آنها به بیش از چهل پنجاه سال می رسد.
در این شرایط است که خیران و مسئولان استان عزم خود 
را جزم کردند تا کمبود فضای آموزشی در استان کرمان 
را جبران کنند و همه دست به دست هم دادند تا آجر به 
آجر برای دانش آموزان مدرسه بسازند و مسئولان استان 
کرمان امیدوارند با افتتاح مدارس در حال ساخت سرانه 
فضای آموزشی در استان به میانگین کشوری برسد، 
میانگینی که تا وضعیت مطلوب و استاندارد فاصله زیادی 
دارد.سیدمحمد واعظی نژاد مدیرکل نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس استان کرمان با بیان اینکه قبل از اینکه 
طرح تخریب و بازسازی مدارس در کشورمان در سال 
8۶ آغاز شود 7۰ درصد مدارس استان کرمان تخریبی 
بودند اظهار داشت: امروز این عدد به 23 درصد رسیده 
است و در حال حاضر 23 درصد مدارس استان کرمان 

باید تخریب شوند.
وی با اشاره به اینکه در سال های گذشته تلاش کردیم تا 
با مشارکت خیران و کمک دولت مدارس تخریبی استان 
کرمان بازسازی شوند تا فضاهای خوب و مطلوبی را برای 
تحصیل و آموزش دانش آموزان کرمانی فراهم کنیم 

تصریح کرد: با شیوع ویروس کرونا و تعطیلی مدارس 
و آموزش های حضوری، فرصت خوبی برای بازسازی 

و مقاومت سازی مدارس در استان کرمان بوجود آمد.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان کرمان با 
بیان اینکه در دهه فجر امسال ۱۰۰ مدرسه با ۴55 کلاس 
درس در استان افتتاح و تحویل آموزش و پرورش شد 
افزود: در ادامه هم در برنامه داریم تا سرانه فضای آموزشی 
استان کرمان را که از میانگین کشوری پایین تر است را به 
میانگین کشوری نزدیک کنیم.وی با اشاره به اینکه برای 
رسیدین به میانگین کشوری نیاز است تا مدارس جدیدی 
در استان کرمان ساخته شود گفت: ساخت و ساز مدارس و 
تأمین فضای آموزشی با اداره کل نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس بوده اما اولویت بندی بازسازی مدارس با آموزش و 
پرورش است.واعظی نژاد بیان کرد: طرح طرح مکان یابی 
مدارس را از ابتدای سال ۹۹ در استان به ویژه در مناطق 
روستایی آغاز کردیم که نیاز این مناطق تا 5۰ سال آینده 
سنجیده و براساس این برنامه مکان یابی ساخت و ساز 

مدارس انجام می شود.
وی با یادآوری اینکه امسال طرح "آجر به آجر" از سمت 
وزارتخانه ابلاغ شد و مشارکت خوب خیران استان 
کرمان را در این طرح شاهد بودیم عنوان کرد: در سال ۹8 
مشارکت خیرین مدرسه ساز در استان کرمان ۹7 میلیارد 
تومان بوده و این مشارکت در سال جاری به 23۰ میلیارد 
تومان رسیده است که تقریباً با اعتبارات دولتی ما برابری 
می کند.مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان 
کرمان با بیان اینکه طرح "آجر به آجر" زمینه مشارکت 
همه مردم را در امر مدرسه سازی فراهم کرده است گفت: 
استان کرمان در پویش محرم طرح آجر به آجر رتبه 

نخست کشوری را با ۱5 هزار مشارکت کسب کرد.
وی با اشاره به آغاز پویش "من مادرم، فرزندان ایران 
بچه های من" با تمرکز بر ظرفیت بالای زنان و مادران 
ایران زمین اشاره کرد و افزود: هم استانی های عزیز 
می توانند با مراجعه به سایت آجر به آجر از سامانه مهر 
مدرسه، استان کرمان را انتخاب کرده و با اهدای هر مبلغی 

در این پویش خداپسندانه مشارکت کنند و تا به امروز ۱2 
هزار و 5۰۰ نفر در این طرح شرکت کردند.

واعظی نژاد با بیان اینکه 3۱۰ پروژه نیمه تمام در سال ۹۶ 
در استان کرمان داشتیم که بلاتکلیف مانده بودند گفت: 
به همت خیران از جمله اتاق بازرگانی استان کرمان موفق 
شدیم همه این پروژه ها را فعال کرده و در حال حاضر 
تعدادی از این مدارس به بهره برداری رسیده و تعدادی از 

مدارس نیز تا پایان سال به بهره برداری می رسد.
وی با اشاره به اینکه این مسئله باعث شد تا سرانه فضای 
آموزشی استان کرمان از ۴.۹ درصد به 5.۰5 درصد برسد 
و به میانگین کشوری نزدیکتر شویم ادامه داد: روستاها و 
شهرهای کوچک در اولویت بودند و به دنبال این بودیم که 
امکانات آموزشی لازم در این مناطق فراهم شود تا مانع 

مهاجرت مردم این مناطق به شهرها شویم.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان کرمان 
ادامه داد: در برخی روستاها مجتمع های شبانه روزی 
متمرکزی ایجاد کردیم تا دانش آموزان چند روستا بتوانند 

از امکانات آموزشی بهره مند شوند.
وی تصریح کرد: دانش آموزانی که در حاشیه شهر کرمان 
یا دورافتاده ترین نقاط استان هستند باید با دانش آموزانی 
که در مرکز شهر کرمان هستند باید شرایط یکسان 
آموزشی داشته باشند و همه از امکانات نرم افزاری و 

سخت افزاری یکسانی بهره مند شوند.
سیدمهدی طبیب  زاده رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی استان کرمان با اشاره به اینکه ۱2۰ 
مدرسه توسط بخش خصوصی و فعالان اقتصادی استان 
کرمان ساخته می شود اظهار داشت: سال گذشته طی 
امضای تفاهمنامه ای بین اتاق کرمان، اداره کل نوسازی 
مدارس و موسسه مهر گیتی، مقرر شد ۱2۰ مدرسه در 
استان کرمان توسط فعالان اقتصادی با عنوان "پویش 

کرمان دانا" ساخته شود.
وی با بیان اینکه پس از امضای این تفاهمنامه، تکمیل ۱۴ 
مدرسه نیمه تمام استان کرمان نیز در این طرح گنجانده 
شد گفت: امیدواریم با اجرای این تفاهمنامه عقب ماندگی 

فیزیکی فضای آموزشی کرمان جبران شود.رئیس اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان کرمان با 
اشاره به اینکه استان کرمان نیاز به ایجاد نهضت ساخت 
مدرسه دارد افزود: برای عملیاتی شدن این نهضت باید 

روند واگذاری زمین برای ساخت مدرسه تسهیل شود. 
احمد اسکندری نسب مدیرکل آموزش و پرورش استان 
کرمان نیز با اشاره به اینکه در شش ماه اخیر عملیات 
ساخت 3۹ مدرسه در قالب 287 کلاس درس در استان 
آغاز شده اظهار داشت: از ابتدای شهریور ۹۹ تا امروز به 
طور متوسط در هر ماه 72 کلاس درس در استان ساخته 

شده که پروژه های بسیار خوبی بوده اند.
وی با بیان اینکه به همت خیرین و با محوریت اتاق 
بازرگانی استان کرمان در شش ماه اخیر عملیات احداث 
روزانه دو کلاس درس در استان آغاز شده افزود: با 
بهره برداری از هزار کلاس درس تا پایان سال جاری 
سرانه میانگین فضای آموزشی استان کرمان به میانگین 
کشوری می رسد.مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان 
با اشاره به اینکه هر خیری که 3۰ درصد هزینه ساخت 
مدرسه ای را تقبل کند تا تکمیل مدرسه 7۰ درصد هم 
دولت کمک می کند گفت: طی تفاهمنامه ای که با اتاق 
بازرگانی استان داریم ۱2۰ مدرسه در قالب 72۰ کلاس 
درس در استان ساخته می شود.وی با بیان اینکه از این 
تعداد تاکنون ۴2۰ کلاس درس در استان کلنگ زنی و یا 
افتتاح شده که تا پایان سال جاری ساخت بقیه مدارس 
هم محقق می شود افزود: با وجود اقدامات خوبی که در 
سال های اخیر در حوزه مدرسه سازی در استان کرمان 
انجام شده همچنان با کمبود فضای آموزشی در شهر 

کرمان مواجه هستیم.
اسکندری نسب با عنوان اینکه ۴ مجتمع بزرگ آموزشی 
در شهر کرمان در حال ساخت داریم گفت: با افتتاح 
مدارس جدید، سرانه آموزشی و ورزشی در استان کرمان 
از ۴.۹ مترمربع به 5.۰5 مترمربع رسیده و امیدواریم با 
تکمیل مدارس در حال ساخت به سرانه میانگین کشوری 

که 5.2 مترمربع است، برسیم.

»آجر به آجر«  به همت نوسازی مدارس و اتاق بازرگانی

سرانه فضای آموزشی در مسیر رشد

ایرنا
گزارش

رنا
: ای

س
عک

شاید این روزها به دلیل شیوع ویروس کووید۱۹ و 
آموزش های مجازی معضل کمبود فضای آموزشی در 
استان و به ویژه در شهر کرمان چندان به چشم نیاید، اما 
مسئله مهمی است که با اتمام کرونا و آغاز آموزش های 
حضوری مشکلات آن دامن خیلی از دانش آموزان را 
می گیرد مشکلی که بیشترین آسیب آن متوجه دانش 
آموزان، آموزش ها و سطح یادگیری آنها بوده و بیشترین 
بار آن به دوش معلمانی است که مجبورند کلاس های چهل 
پنجاه نفره را مدیریت کنند.
کمبود فضای آموزشی در شهر کرمان معضلی است که 
دانش آموزان کرمانی با آن مواجه هستند و از چرخه خارج 
شدن تعدادی از مدارس به دلیل وقوع زلزله و ناایمن بودن 
آن را تشدید کرده و آموزش و پرورش استان کرمان در 
سال های گذشته تلاش کرد تا با بالا بردن تراکم تعداد 
دانش آموزان در کلاس های درس موجود، دو شیفته کردن 
مدارس و البته برگزاری برخی کلاس ها در کانکس، برای 
این مسئله راهکاری پیدا کند و در آن شرایط چاره ای هم 
جز پذیرفتن آن نبود.

در راستای روند بازدید مدیرعاملی از جنس کارگر و سرکشی 
 از اعماق ۳۰۰ متری معدن هشونی همراه با کارگران

معادن  شرکت  عامل  مدیر  بازدید  پی  در 
زغالسنگ کرمان از کارگاه های استخراج معدن 
هشونی با پیگیری های سرکار خانم شریعتی 
نماینده مردم شریف زرند و کوهبنان درمجلس 
شورای اسلامی نائب رئیس اول مجلس شورای 
اسلامی جناب آقای قاضی زاده هاشمی از معدن 

پابدانا بازدید نمودند* .
معادن  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
زغالسنگ کرمان صبح روز قبل دکتر قاضی 
زاده هاشمی نایب رئیس مجلس بهمراه نماینده 
مردم شریف زرند و کوهبنان در مجلس شورای 
اسلامی و معاون اقتصادی استاندار از معدن 

پابدانا بازدید و روند استخراج زغالسنگ را از 
نزدیک مشاهده کردند .

در راستای بازدید مدیر عامل شرکت از کارگاه 
های استخراج معدن هشونی بلافاصله دکتر 
نیک طبع طی جلسه ای با مدیر مجموعه پلور 
سبز)واگن سازی زرند( مقدمات لازم جهت 
تجهیز آن معدن به نفربر و تعمیر و بازسازی 
واگن های حمل زغال را در دستور کار قرار دادند 
.با همت و پیگیری سرکار خانم شریعتی نماینده 
مردم شریف زرند و کوهبنان در مجلس شورای 
اسلامی صبح روز گذشته دکتر قاضی زاده 
هاشمی نائب رئیس اول مجلس شورای اسلامی 

از معدن اصلی پابدانا بازدید نمودند .مدیر عامل 
شرکت معادن زغالسنگ کرمان در این بازدید 
ضمن عرض خیر مقدم خدمت تمامی مسئولان 
ضریب دو شغلی را درخواست اصلی کارگران 
عزیز معادن زغالسنگ کرمان دانست و افزود 
با توجه به جلسات متعدد با شوراهای کارگری 
معادن در خواست اصلی این عزیزان استفاده 
از ضریب دو شغلی میباشد .دکتر نیک طبع 
استخراج سنتی زغالسنگ را منبع درآمد اصلی 
شمال استان کرمان برشمرد و یادآور شد با توجه 
به حضور نمایندگان بسیار پرتلاش و موثر دیار 
کریمان در مجلس شورای اسلامی امید آن است 
که با همکاری هیات رئیسه محترم مجلس روند 
اجرای طرح ضریب دو مشاغل سخت و زیان 
آور مورد بررسی مجدد قرار گیرد .ایشان ضمن 
اشاره به بازدید شخص خودشان از کارگاه های 
استخراج زغالسنگ در معدن هشونی در روز 
قبل افزود شرایط موجود در معادن زیر زمینی 
استخراج زغالسنگ به روش سنتی بسیار دشوار 
بوده و خواهد بود .دکتر نیک طبع راحت ترین 
راه برای بازنشسته کردن تعداد زیادی از پرسنل 
زحمتکش شرکت که واقعا توان کار در معادن 
را به علت سالها تلاش در این مقوله را ندارند، 
افزایش ضریب دو دانست و افزود امید است با 
یاری نمایندگان محترم مجلس بزودی شاهد 

رفع این مشکل باشیم .
در ادامه دکتر قاضی زاده هاشمی نائب رئیس 
مجلس شورای اسلامی ضمن تشکر از برنامه 
های انجام گرفته در مجموعه زغالسنگ کرمان 

رسیدگی به مشکل ضریب دو کارگران عزیز 
معادن زغالسنگ را انتظار بجا و به حق این 
عزیزان دانست و افزود با توجه به دیدن این 
شرایط از نزدیک به صورت جدی پیگیر رفع 
مشکلات کارگران سخت کوش معادن زیر 
زمینی خواهم بود.  نائب رئیس مجلس شورای 
اسلامی وجود نماینده مردمی و پرتلاش 
شهرستان های زرند و کوهبنان در مجلس 
شورای اسلامی را نعمت الهی برای این منطقه 
دانست و اضافه کرد با همکاری سرکار خانم 
شریعتی به زودی پیگیر موضوعات طرح شده 
توسط مدیریت عامل شرکت و شوراهای 
کارگری معادن زغالسنگ خواهیم بود.سرکار 
خانم شریعتی نماینده مردم شریف زرند و 
کوهبنان در مجلس شورای اسلامی در ادامه 
این بازدید از زحمات شبانه روزی مدیریت 
شرکت تقدیر و تشکر نموده و فضای مودت و 
مهربانی موجود در معادن را نتیجه برنامه ریزی 
دقیق و تلاشهای مستمر مدیریت برشمرد 
.ایشان نیز از حضور دکتر قاضی زاده هاشمی 
تشکر نموده و قول مساعد جهت پیگیری 
مضاعف ضریب دو کارگران عزیز معادن را 
داده و افزود شرایط کار در معادن را بسیار 
سخت میدانم و تمام تلاشم را خواهم نمود تا 
انشالله بزودی شاهد رفع این مشکل قشر عزیز 

کارگران باشیم .
در این بازدید ائمه جمعه و فرمانداران زرند 
و کوهبنان ، بخشدار طغرالجرد  و جمعی از 

مسئولان نیز حضور داشتند.
امور قراردادها

ت اول
نوب
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ما را دنبال کنید

درباره دید اقتصادی
انتشارات آریانا قلم

ز  ا چیزی  که  کسی  گر  ا
کتاب  ند  نمی  دا قتصاد  ا
نِ  ستا دا کند،  لعه  مطا ا  ر
نده  خوا بی  جذا رتونی  کا
و  قتصادی  ا تمِ  که  است 

لعۀ کتاب  ند مشغول مطا قتصاد می دا گر فردی که کمی ا رد. ا کسب وکار دا
بشود، داستان بامزه ای خوانده است که بعضی جاها آموخته  های خواننده را 
به چالش می  کشد و بعضاً آنها را به سخره می  گیرد. اما در کل برخی از اصول 
ابتدایی اقتصاد را با لطافت خاصی در ذهن خواننده می  چیند و گویی دریچه  ای 
از روی دیگر این دانش را باز می  کند. با اینکه این هر دو گروه از همراه  شدن با 
داستان لذت می  برند ولی حلاوت اصلی این کتاب را کسانی می  چشند که نه 
تنها با اختلاف  های مکاتب فرعی اقتصاد با جریان کینزین آشنا باشند بلکه از 
تاریخ اقتصادی ایالات متحده تا حدودی مطلع باشند. این گروه با تمام اسامی 
و حوادثی که در کتاب می  آید ارتباط برقرار کرده و بند بند کتاب ایشان را اسیر 

چالش  های ذهنی می  کند.

 بعد از ظهر سگی 
ترجیح میدم کسی که میخواد منو بکشه ازم متنفر باشه . تا اینکه برای انجام 

وظیفه اش این کارو بکنه.

دیالوگ
شهر بلداجی/ یکی از مناطق پربارش و در عین حال سرماگیر استان چهارمحال و 
بختیاری است. با پرورش محصولات زراعی در گلخانه، کشاورزی نوین در این شهر 

کوچک رونق گرفته است. 

جاذبه
فیلم لئون حرفه ای/ لئون: تو به زمان احتیاج داری تا یکم بزرگ بشی. ماتیلدا: من 

بزرگ شدم لئون. از این به بعد فقط سنم بیشتر می شه.لئون: برای من برعکسه. من به 
اندازه کافی سنم بالا رفته، برای بزرگ شدن به زمان احتیاج دارم!

دیالوگ

کافه کتابنکات پزشکی

سلامت

 فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای 

فهرست بهامبلغ تضمين )ريال(نوع تضمينمبلغ برآورد )ريال(عنوان پروژهشماره مناقصه

28/الف/99/4۶

احداث نماز خانه بین 
راهی در محور های 

زهکلوت –ایرانشهر،جیرفت 
– بافت،عنبرآباد -کنار 

صندل)تجدید(

25،90۶،278،7۱۱

براساس بخشنامه 
۱2۳402/ت  50۶59هـ  

مورخ 94/09/22 آئین نامه 
تضمین برای معاملات 

دولتی

۱,295,۳۱۳,9۳5

ابنبه، تاسیسات مکانیکی 
،تاسیسات برقی و توزیع 
نیروی برق سال ۱۳99 
)انعقاد قرارداد براساس 
فهرست بهای سرجمع(

اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی فوق را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار 
نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس “ www.setadiran.ir “  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت 

مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 

تاریخ انتشار مناقصات در سامانه تاریخ 11/27/ 1399 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصات از سایت : تا ساعت 17:00 روز چهار شنبه مورخ  11/29/ 1399

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : تا ساعت 13:00 صبح روز یکشنبه مورخ 12/10/ 1399
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 14:00 صبح روز یکشنبه مورخ  12/10/ 1399

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف : نشانی : اداره كل راهداری و حمل ونقل جاده 
ای جنوب استان کرمان به نشاني: جيرفت – کیلومتر 5 جاده کرمان_ابتدای شهرک صنعتی شماره 2 جیرفت و تلفن : 03443317492 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 02141934 ،  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان

نوبت دوم

هیئت مدیره اتحادیه شرکت های تعاونی روستایی زرند

آگهی مزایده
اتحادیه شرکت های تعاونی روستایی شهرستان زرند در نظر دارد مستند به مجوز شماره 15231 مورخ99/6/3 

سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران تعدادی زمین ملکی به شرح 7 قطعه تجاری و تعداد 5 قطعه مسکونی از 
ملک تفکیکی خود را واقع در شهرستان زرند بلوار تختی از طریق مزایده عمومی بفروش برساند. 

متقاضیان محترم بایستی برای شرکت در این مزایده نسبت به انجام امور ذیل ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی اقدام نمایند.
1_ برای اطلاع از شرایط و چگونگی مزایده ، رویت و دریافت مدارک مربوط به قطعات تجاری و مسکونی به دبیرخانه اتحادیه شرکت های 
تعاونی روستایی زرند واقع در بلوار تختی مراجعه، همچنین برای کسب اطلاعات غیرحضوری با شماره تلفن 03433425020 همراه 

09131419099 تماس حاصل نمائید.
2_ فرم شماره یک )شرکت در مزایده( و فرم شماره 2 )پیشنهاد قیمت( را از دبیرخانه اتحادیه شرکت های تعاونی روستائی زرند اخذ 

و نسبت به تکمیل و امضای آن بدون خط خوردگی و لاک گرفتگی اقدام نمایند.
3_ پیوست نمودن فیش واریزی به حساب بانکی شماره 406746210 بانک کشاورزی شعبه مرکزی زرند و یا چک بین بانکی به 

میزان 300 میلیون ریال در وجه اتحادیه شرکت های تعاونی روستائی شهرستان زرند به عنوان سپرده شرکت در مزایده.
4_ متقاضی باید پس از اتمام مراحل فوق مدارک خود را در پاکتی در بسته قرار داده و تا پایان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 

99/12/6 تحویل دبیرخانه اتحادیه واقع در زرند بلوار تختی نموده و رسید دریافت دارد.
جلسه مزایده راس ساعت 10 صبح روز شنبه مورخ 99/12/9 در محل اداره تعاون روستائی زرند واقع در بلوار شهید حاج قاسم سلیمانی 

برگزار می گردد.

مزایده املاک مازاد
  بانک کشاورزی استان کرمان

مدیریت شعب بانک کشاورزی در استان کرمان در نظر دارد املاک مازاد خود را از طریق مزایده عمومی به  شماره 
)2099004766000005( به فروش رساند: 

سپرده شرکت در مزایده معادل 5% مبلغ پایه مندرج در آگهی مزایده میباشد که طبق مندرجات اسناد مزایده ،می بایست به حساب شماره 603124954نزد 
بانک کشاورزی واریز و رسید آن ارائه و یا معادل مبلغ مذکور چک تضمین شده بانکی ویا ضمانت نامه معتبر بانکی ارائه گردد.

- بازدید از املاک و مطالعه سوابق مربوطه قبل از شرکت درمزایده برای تمامی شرکت کنندگان ضروری می باشد.
- بانک در رد یک یا تمامی پیشنهادات خرید مختار است.

- کلیه املاک با وضع موجود به فروش میرسد ودر صورت داشتن متصرف ،تخلیه ملک به عهده خریدار است.
- هزینه نقل وانتقال اسناد مطابق عرف قانون معاملات می باشد.

1-برگزاری مزایده صرفاٌ از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد وکلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید ودریافت اسناد مزایده ،پرداخت تضمین 
شرکت در مزایده )ودیعه(، ارسال پیشنهاد قیمت واطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از این طریق امکان پذیر می باشد .

2-کلیه اطلاعات املاک ومستغلات شامل مشخصات ، شرایط ونحوه فروش در برد اعلان عمومی سامانه مزایده ، قابل مشاهده ، بررسی وانتخاب می باشد .
3-شرکت کنندگان درمزایده پس از دریافت اسنادمزایده از سامانه ، ضمن ثبت در سامانه )ستاد(پیشنهادهای خود را درپاکتهای جداگانه دربسته و لاک و 

مهرشده به شرح ذیل به مدیریت بانک کشاورزی واقع درشهرستان کرمان خیابان سپه ارائه نمایند.
1-پاکت "الف"حاوی گواهی مبلغ شرکت درمزایده)5%(مبلغ پایه و فرم شماره چهار

2-پاکت"ب"شامل فرمهای شماره یک وسه –کپی شناسنامه و کارت ملی
3-پاکت "ج"شامل فرم شماره دو)پیشنهاد قیمت(

4-علاقمندان به شرکت درمزایده می بایست جهت ثبت نام ودریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند:
مرکز پشتیبانی وراهبری سامانه:021-41934

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استان ها ، در سایت سامانه )www.setadiran.ir(بخش " ثبت نام /پروفایل مزایده گر" موجود است .
دایره حقوقی بانک کشاورزی :034-32260069

متقاضیان می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر از  املاک مزایده ضمن مراجعه  به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )setadiran.ir( جهت تسلیم پیشنهاد و 
بازدید از املاک همه روزه از مورخ1399/11/28 الی 1399/12/12 به جز جمعه ها و ایام تعطیل از ساعت 8 صبح الی 13 به محل این مدیریت به نشانی کرمان 

خیابان سپه مدیریت بانک کشاورزی استان کرمان )واحدحقوقی ( مراجعه نمایند.
تاریخ انتشار 1399/11/27،مهلت دریافت اسناد مزایده تا ساعت 12مورخ1399/12/12 مهلت ارسال پیشنهاد تا ساعت 13مورخ1399/12/12وبازگشایی پاکات 
روز پنج شنبه مورخ 1399/12/14راس ساعت 8صبح  در محل مدیریت بانک کشاورزی در حضور اعضاء کمیسیون معاملات مدیریت مفتوح و قرائت خواهد 
شد ،همچنین حضور شرکت کنندگان در جلسه بازگشائی اختیاری و منوط به ارائه رسید تسلیم اسناد به بانک می باشد . بدیهی است عدم حضور متقاضی در روز 

موعد ،مانع بازگشایی پاکات مزایده نخواهد بود.

  بانک کشاورزی استان کرمان

شرایط : 

ضمناً رعایت موارد ذیل الزامی است :

نشستن طولانی مدت چه مشکلاتی را برای سلامتی ایجاد می کند؟

برای مبارزه با کبد چرب چه غذاهایی مصرف کنیم؟

برای  چه  طولانی،  مدت  برای  نشستن 
تماشای  برای  چه  و  باشد  کردن  کار 
خون  قند  میزان  می شود  باعث  تلویزیون، 
بیماری   اثر  در  مرگ  خطر  و  برود  بالا 
حتی  شود.  بیشتر  عروقی  قلبی  های 
برد. نمی  بین  از  را  تاثیر  این  هم   ورزش 
یک  از  بعد  توانید  می  شما  حال  این  با 
اجرای  با  ماندن،  تحرک  بی  طولانی  روز 
ترفندهایی، عوارض ناشی از نشستن بیش از 

حد را از خود دور کنید:
نشست طولانی مدت؛ گردن درد

 اگر شما با کامپیوتر کار می کنید یا کار 
شود  می  موجب  که  دارید  فراوانی  اداری 
ساعات زیادی را پشت میز کارتان بگذرانید، 
احتمال اینکه در پایان روز در ناحیه پشت 
داشته  درد  یا  گرفتگی  احساس  گردن  و 
باشید زیاد خواهد بود. در صورت امکان برای 
پیشگیری از گردن درد از وسایل ارگونومیک 
استفاده کنید و در غیر این باید از روشهای 
مختلف دیگر برای رفع مشکل خود استفاده 
کنید. هنگام کار پشت خود را تا حد امکان 
صاف نگه دارید. از خم شدن روی صفحه 
کلید بپرهیزید و سعی کنید صفحه کلید 
را تا حد امکان بالا بیاورید تا مجبور نباشید 
مدام  نگاه کنید.  پایین  به  ساعات طولانی 

کنید.  آوری  یاد  به خود  را  نشستن  صاف 
حتی می توانید یک یادداشت روی صفحه 
نمایشگر کامپیوتر خود نصب کنید و هربار با 
دیدن آن طرز نشستن خود را تنظیم کنید. 
در طی زمان بالاخره به صاف نشستن عادت 
خواهید کرد. اگر شما هنگام کار در ساعات 
طولانی، به درد جدی در ناحیه گردن مبتلا 
می شوید، شاید به جا به جا کردن صفحه 

نمایشگر نیاز باشد.
نشستن طولانی مدت؛ عدم تمرکز

 بیش از حد نشستن یک عارضه دیگر هم 
دارد و آن محدود شدن جریان خون به مغز 
شما است. بلند شدن از پشت میز کار به 
دفعات و هر ۴0 دقیقه یک بار و یا تقسیم 
تواند شما  با همکارتان، می  وظایف کاری 
را در انجام وظایف خلاق تر کند و میزان 

اکسیژن رسانی به مغزتان را افزایش دهد.
نشستن طولانی مدت؛ افسردگی

که  میانسالی  زنان  داده،  نشان  مطالعات   
روزانه بیش از 7 ساعت می نشینند، نسبت 
به کسانی که ۴ ساعت یا کمتر بی تحرک 
هستند، بیشتر در معرض خطر افسردگی 
قرار دارند. به گفته محققان نشستن طولانی 
مدت با افکار منفی و خطر ابتلا به برخی 
بیماری های روانی از جمله افسردگی همراه 

است. در عوض یک پیاده روی 30 دقیقه 
ای در روز می تواند نتیجه ای کاملا برعکس 

داشته باشد.
نشستن طولانی مدت؛

 مشکلات انسولین
 فقط یک روز بی حرکت ماندن م یتواند به 
فعالیت  به کاهش  طور چشمگیری منجر 
انسولین و سخت شدن کنترل قند خون 
شود. همین روند فرد را در معرض خطر ابتلا 
به دیابت نوع 2 قرار می دهد. زمانی که قند 
به سلول ها می رسد یک سری واکنش های 
زنجیره ای رخ می دهد تا به قند اجازه ورود 
به داخل بافت داده شود. بی تحرکی باعث 
می شود قابلیت عضله ها در دریافت قند از 
جریان خون کاهش پیدا کند از این رو در 
برابر انسولین مقاوم تر می شود. حرکت های 
کوچک و منظم، فعالیت انسولین را در عضله 

بهبود می بخشد.
نشستن طولانی مدت؛ کمردرد

انعطاف  باعث  فقرات،  ستون  تحرکی  کم 
پذیری کمتر آن می شود و زمینه آسیب 
دیدگی ستون مهره ها را بر اثر فعالیت های 
روزانه از جمله بستن بند کفش فراهم می 
کند. دیسک بین مهره ای ماده ای نرم است 
باعث می شود  که نشستن طولانی مدت 
دیسک آسیب ببیند. حرکت های ناگهانی، 
احتمال دیسک کمر را بالا می برد و باعث 
درد و سفتی عضله می شود. با نشستن روی 
یک صندلی راحت نمی توان مشکل را حل 
کرد. اگر پشت میزنشین هستید، حواستان 
تان  گردن  نباید  بنشینید.  که صاف  باشد 
از آویزان نگه  باشد.  از شانه هایتان  جلوتر 
داشتن شانه ها بپرهیزید و پاهایتان را روی 
پشتتان، یک پشتی  در  و  داده  قرار  زمین 
مناسب قرار دهید تا گودی کمرتان را پر 

کند.
نشستن طولانی مدت؛ درد پا

 هنگامی که پاها شانس کشش و حرکت را 
نداشته باشند، درد عضلات شروع می شود. 
شاید تصور کنید که استئوآرتریت تنها در 
افرادی به وجود می آید که به شدت ورزش 

می کنند اما محققان می گویند بین نشستن 
ارتباط  استئوآرتریت  بروز  و  مدت  طولانی 
وجود دارد. نداشتن فعالیت به چاقی مفرط 
منجر می شود و بالا رفتن وزن فشار بیشتری 
روی مفصل ها وارد می کند. از طرفی ضعیف 
شدن عضله ها به علت کم تحرکی باعث می 
از  روی صندلی  از  بلند شدن  شود هنگام 
دست هایتان کمک بگیرید. این حالت نشانه 
ضعیف شدن عضلات بزرگ ران است. برخی 
معتقدند که ضعیف شدن عضلات می تواند 
به استئوآرتریت منجر شود. هنگامی که در 
حالت نشسته هستید، پاهای خود را کاملا 
روی زمین قرار دهید و ارتفاع صندلی خود 
را تنظیم کنید به طوری که زانوهایتان کمی 

بالاتر از باسن قرار گیرد.
نشستن طولانی مدت؛ 

بیماری های قلبی
 نشستن طولانی مدت با افزایش فشارخون 
و کلسترول ارتباط دارد. این دو عامل خطر 
بروز حمله قلبی را بالا می برد. در عوض، 
فعالیت بدنی عملکرد رگ ها را بهبود می 
می  قلب  ضربان  تنظیم  باعث  و  بخشد 
شود که جریان خون در رگ ها را سریع 
تر می کند. هر چه جریان خون سریع تر 
باشد اکسید نیتریک بیشتری از لایه درونی 
دیواره رگ ها ترشح می شود. در نتیجه رگ 
ها سالم و نرم می ماند اما در حالتی که 
فرد تحرک کمتری دارد بدن برای حفظ 
ضربان قلب باید فشار بیشتری به رگ ها 
وارد کند. این فشار چربی را به دیواره های 
رگ ها وارد می کند و باعث سفت شدن 
آن می شود. این امر می تواند خطر حمله 

قلبی را بالا ببرد.
نشستن طولانی مدت؛ ضعیف شدن 

استخوان ها
یکی دیگر از عوارض بی تحرکی، از دست 
دادن مواد معدنی استخوان ها و کاهش توده 
استخوانی است. برای جبران این روند منفی، 
غذاهای غنی از کلسیم مانند شیر و اسفناج، 
و غنی از ویتامین دی مانند تخم مرغ و ماهی 

می توانند مفید باشند.

ایجاد  باعث  الکل  مصرف  که  حالی  در 
این  کارایی  و  در کبد شده  ذخایر چربی 
رژیم  دهد،  می  کاهش  را  بدن  از  عضو 
غلط  زندگی  سبک  و  نامناسب  غذایی 
کرد. خواهد  کبد  با  را  کار  همین   نیز 

بیماری کبد چرب 33 درصد از بزرگسالان 
داده  قرار  تاثیر  تحت  را  متحده  ایالات 
با  مبارزه  برای  رژیمی  نکته  هفت  است. 
است: شده  توصیه  چرب  کبد   بیماری 
دانه های کامل: مصرف کربوهیدرات های 
پیچیده به تولید یک منبع منظم انرژی 
کمک کرده و افزایش ناگهانی قند خون 
جلوگیری می کند. علاوه بر این، دانه های 
کامل سرشار از ویتامین ها و مواد معدنی 
است که به عملکرد کبد کمک می کند. 
برنج قهوه ای، کینوا، جو، و چاودار سرشار 
هستند. پیچیده  های  کربوهیدرات   از 
محققان  مطالعات  پنیر:  آب  پروتئین 
آمریکایی نشان دهنده اثر محافظتی پروتئین 

آب پنیر در برابر کبد چرب غیر الکلی است. 
علاوه بر آب پنیر، شیر و ماست نیز سرشار 
از پروبیوتیک ها برای حفظ عملکرد اندام 
به  و  قبیل کبد هستند  از  های گوارشی 
نیز کمک می کنند. فرایند هضم   بهبود 

آووکادو: چربی های سالم و فیبر موجود 
می  کمک  وزن  کنترل  به  آووکادو  در 
در  همچنین  آووکادو  مصرف  کند. 
بیشترین  کبدی  های  آسیب  کاهش 
 نقش را در میان گزینه های غذایی دارد.
اند  داده  نشان  مختلف  مطالعات  قهوه: 
که مصرف قهوه می تواند از آسیب های 
بیماری کبد چرب پیشگیری کند. قهوه 
می تواند آنزیم های غیر طبیعی کبد را 
در کسانی که در معرض ابتلا به بیماری 
بیاورد.  های جدی کبدی هستند، پایین 
رژیم غذایی مدیترانه ای: به طور خلاصه، 
رژیم غذایی مدیترانه ای شامل مواد غذایی 
این  است.  پردازش شده  بدون  و  طبیعی 

نوع رژیم سرشار از چربی های سالم، آنتی 
اکسیدان ها و کربوهیدرات های پیچیده 
است و غذاهایی از قبیل ماهی، میوه ها و 
سبزیجات، روغن زیتون، و غلات را شامل 
می شود. گزارش شده که مناطق مدیترانه 
کمترین  دارای  یونان،  و  ایتالیا  مانند  ای 
هستند. کبد چرب  بیماری  به  ابتلا   نرخ 

نوع  این  مصرف  رنگ:  تیره  سبزیجات 
سبزیجات نه تنها منجر به تامین ویتامین 
ها و سایر ریزمغذی های سالم برای بدن 
می شود، بلکه پاک کننده و تصفیه کننده 

کبد نیز هستن. به عنوان مثال کلم بروکلی 
منجر به جلوگیری از افزایش چربی در کبد 
می شود. مصرف سبزیجات تیره رنگ دیگر 
کمک  وزن  کاهش  به  نیز  اسفناج  مانند 
است. کبد  سلامت  محافظ  و  کند   می 

پروتئین سویا: پروتئین سویا می تواند تاثیر 
مثبتی بر بیماری کبد چرب داشته باشد. 
محققان دانشگاه ایلینوی نشان داده اند که 
چگونه پروتئین سویا می تواند به طور قابل 
توجهی تجمع چربی و تری گلیسیرید را در 

ارگان های بیماران چاق کاهش دهد.
آب جارو نیست


